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濕地保育 

濕地保育法從 104 年 2 月正式上路，以「明智利用」為核心精神，重要濕地

截至 111 年底計有 58 處，面積約 4 萬 2,699 公頃，以國家級 40 處，面積約 3 萬

8,346 公頃最多。（詳表 1 及附表 8-1） 

111 年底各縣市重要濕地面積以臺南市 1 萬 189 公頃（23.9%）最多，臺中市

8,872 公頃（占 20.8%）次之，嘉義縣 7,217 公頃（占 16.9%）再次之。（詳圖 1

及附表 8-1） 

濕地保育國際交流邁入 14 年里程碑，本署整合多方濕地營造管理之基礎與成

果，持續擴展部會跨域合作效益，並簽署「2022-2027 年濕地保育區域行動(RSPA)

合作備忘錄」，提升臺灣濕地科學研究成就讓世界看到臺灣。 

 
表 1  歷年重要濕地   

區域別 總計 國際級 國家級 地方級 

  處數 面積 處數 面積 處數 面積 處數 面積 

民國 107 年底  45 41,944 2 3,552 40 38,346 3 46 

民國 108 年底 54 42,699 2 3,552 40 38,346 12 791 

民國 109 年底 58 42,689 2 3,552 40 38,346 16 801 

民國 110 年底  58 42,699 2 3,552 40 38,346 16 801 

民國 111 年底  58 42,699 2 3,552 40 38,346 16 801 
                                      

圖 1 各縣市重要濕地面積 
民國 111 年底 
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Wetland Conservation 

The Wetland Conservation Act was officially conducted in February 2015, with 

"wise use" as the core spirit. As of the end of 2022, there were 58 important wetlands 

with an area of about 42,699 hectares, and 40 national-level sites with an area of about 

38,346 hectares the most. 

At the end of 2022, Tainan City had the largest area of important wetlands with 

10,189 hectares (23.9%), followed by Taichung City with 8,872 hectares (20.8%), and 

Chiayi County with 7,217 hectares (16.9%). 

The international exchange on wetland conservation has reached a milestone of 

14years. The department has integrated the foundations of wetland construction and 

management from multiple parties, and continued to expand the benefits of cross-

regional cooperation. The "2022-2027 Memorandum of Understanding” of Wetland 

Conservation Cooperation for a Regional Strategic Program of Action (RSPA)  was 

signed, to enhance Taiwan’s wetland scientific research achievements and let the world 

see Taiwan. 
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